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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvényének B cikkely (1) bekezdés, II . Cikkely, XII . Cikkely (1) bekezés,
valamint a XVII . cikkely (3) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Forradalmi újítás vagy látszatintézkedés? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az alapvető jogok biztosa az AJB-853/2014-es jelentésében a „Téli közfoglalkoztatás” számtalan
panaszát mutatja be, az AJB-4586/2013 . számú ügy kivizsgálása után pedig jelezte a területtel érintet t
három szaktárca vezető inek (emberi er őforrások minisztere, belügyminiszter és nemzetgazdaság i
miniszter), hogy indokolt volna miel őbb közösen — utólagos hatásvizsgálat keretében — áttekinteniük a
két kiemelt foglalkoztatáspolitikai eszköz, a közfoglalkoztatási programok, valamint a
Munkahelyvédelmi Akcióterv összhangjával kapcsolatos kérdéseket . A legégetőbb probléma az, hogy
a közfoglalkoztatotti jogviszony időtartamára az álláskeresőként való nyilvántartás szünetel, amel y
rontja a munkapiacon való elhelyezkedés lehetőségét, hiszen az állam által erre meghatározot t
munkáltatói támogatás a munkaügyi kirendeltség által kiállított igazolás hiányában nem vehető
igénybe. Azonban a probléma akkor sem szűnik meg, ha a közfoglalkoztatotti jogviszonyt azonna l
felmondják, hiszen a programban eltöltött idő kiesése folytán a tartós álláskereső i státusz igazolásának
kiadása (amely meghatározott álláskeres ő i időhöz kötött) sok esetben lehetetlen . Tegyük fel a kérdést :
Kiket is segít akkor ez a program? Az álláskeresőket, a közmunkaprogramban foglalkoztató külső
cégeket? A közfoglalkoztatás a statisztikákat hivatott javítani, vagy az emberek munkapiacon val ó
elhelyezkedésének lehetőségeit?

Azonban nem csak szűk értelemben vett jogi igazságtalanságról beszélhetünk . Rengeteg panasz
érkezett az alapvető jogok biztosához a közmunkaprogram, valamint az ennek keretében indítot t
tanfolyamok alacsony színvonalának és hiányos kivitelezésének problémáiról . Szerencsére
személyesen is sikerült betekintenem egy ilyen tanfolyam egy napjába, melynek keretébe n
végiglátogattam a különböző képzésen résztvevő csoportokat, és megkérdeztem a véleményüket a
programról . Sajnos a Kormány minden bizonnyal segítő szándékai ellenére az emberek inkább
tehernek, mint segítségnek érezték a közfoglalkoztatásban való részvételt, melyet a parkgondozók



gyakorlati órájának megfigyelése után magam sem kérdőjeleztem meg . Megfelelő tárgyi eszközök és
helyszín hiányában az elméleti óráknak helyet adó iskola udvarában gereblyézték a száraz leveleket .
Erre futotta az uniós forrásból? Ezzel a minden bizonnyal tökéletesre fejleszett gereblyézés i
technikával fognak a tanulók el őbbre jutni a munkapiacon? Erősen kétlem . És hozzáteszem, ez csak
egyetlen csoport, volt ahol füzetek, írószerszámok, vagy éppen kisgépek hiányoztak . A tanfolyamo k
célja és létjogosultsága ezek alapján megkérd őjelezhető .

A tényleges munkában részt vev ők között általános hiányosságként a védőruha teljes biztosítását,
valmint használatának kötelezését említeném . A szociális körülményeket vizsgálva is jellemz ő volt ,
hogy az önkormányzatok olykor a lakott települést ől távol foglalkoztatott nagy létszám ú
munkavállalói csoportnak nem biztosítottak illemhelyet, pihen őhelyet, kézmosási lehetőséget .

Összességében elmondható, hogy kapkodva és nem megfelelően átgondolva készítették elő ezeket a
programokat. Jelenleg augusztus végéig tervezhetik a közfoglalkoztatást, s bizonyos programokra má r
nem kaptak támogatást, így egyel őre kevesebb embert foglalkoztathatnak . Eddig rövid táv ú
közfoglalkoztatás esetén a közmunkások bérére és járulékaira és a dologi kiadásokra a központilag
megállapított összeg 95 százalékát kapták meg az önkormányzatok . Rengeteg a panasz, a
tanácstalanság, melyekre a kormánytól várják a választ . Az én kérdésem, hogy megkapják-e ezeket a
válaszokat a tavasszal induló közmunkaprogramban részt vev ő, azt lebonyolító illetékes személyek?
Van-e megfelelő forrás a tárgyi eszközök beszerzésére és a tisztességes munkakörülménye k
megteremtésére? Megszületett-e annak a törvénymódosításnak a tervezete, melyben az álláskeresés é s
a közmunkaprogramban való részvétel visszásságait kijavítják? Van-e látható eredménye az elmúl t
időszakban lezajlott közfoglalkoztatás keretében megvalósult tanfolyamoknak? Készült-e err e
vonatkozóan bárminemű hatástanulmány? Mégis csak csökkentik a közfoglalkoztatottak számát é s
annak finanszírozását?

Várom megtisztel ő válaszát!

Tisztelettel,

Sneider Tamá s
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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